النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

15 تشرين أول (اكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



■ خالد حنفي يلتقي جون دايتون في اسطنبول: مبادرة طارئة لغرفة التجارة الدولية لدعم لبنان وفلسطين بسبب النوضاع الرامنة





التقى امين عام اتحاد الغرف العربية، وعضو مجلس إدارة اتحاد الغرف التجارية العالمية الدكتور خالد حنفي، مدير عام غرفة التجارة الدولية جون دانتون، وذلك خلال مشاركته في فعاليات مجلس إدارة غرفة التجارة الدولية والقمة الإقليمية الأولى للاتحاد العالمي للغرف التجارية في أوروبا وآسيا يومى 14 و 15 أكتوبر 2024 في إسطنبول، تركيا.

وجرى خلال الاجتماع استعراض آليات التنسيق والتعاون بين اتحاد الغرف العربية وغرفة التجارة الدولية، بما يخدم المصالح المشتركة. وقد اقترح امين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي مجموعة من المشاريع المشتركة التي يمكن من خلالها لغرفة التجارة الدولية مساعدة البلدان العربية التي تعانى أوضاعا وظروفا اقتصادية واجتماعية استثنائية.

وكشف امين عام الاتحاد، عن استعداد غرفة التجارة الدولية لإطلاق مبادرة من اجل تقديم مساعدة طارئة إلى كل من القطاع الخاص في لبنان ممثلا باتحاد غرف التجارة والصناعة والزراعة والقطاع الخاص في فلسطين ممثلا باتحاد الغرف التجارية والصناعية والزراعية، في ظل الأوضاع الدائرة في هذين البلدين، وذلك من خلال جمع الأموال اللازمة عبر صناديق التمويل الدولية ولا سيما البنك الدولي. حيث ستكون المبادرة بالتنسيق المباشر من جانب غرفة التجارة الدولية التي تمثل القطاع الخاص الدولي، مع الفطاع الخاص في كل من لبنان وفلسطين.

ورحب امين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي بالمبادرة، وابدى رغبة الاتحاد الكاملة للتعاون مع غرفة التجارة الدولية من اجل إنجاح هذه المبادرة، وذلك عبر التنسيق والتواصل مع اتحاد الغرف اللبنانية واتحاد الغرف الفلسطينية، وذلك بما يساعد على التخفيف من من آثار وتداعيات الظروف الاقتصادية والاجتماعية والإنسانية الراهنة.

الجدير بالذكر أن غرفة التجارة الدولية هي منظمة عالمية تمثل الشركات وتتحدث باسمها وتدافع عن مصالحها، وهي الناطق الرسمي الوحيد باسم الشركات المعترف بها من قبل المؤسسات الدولية. وقد أنشئت عام 1919، لإيجاد تنظيم عالمي يُمثل فيه جميع أصحاب الأعمال ليدافع عن مصالحهم ويمثلهم لدى الحكومات والمؤسسات الدولية. وتضم الغرفة حاليا أعضاء منتسبين يمثلون ملايين الشركات التي تنحدر من أكثر من 120 بلدا في العالم. وتتوفر على هيئات تمثيلية وطنية في أكثر من 90 بلدا عضوا في الغرفة. وتتمتع غرفة التجارة الدولية بثلاثة أنشطة رئيسية وضع القواعد والتحكيم والسياسات – وتوفر خدمات أساسية مثل التحكيم في غرفة التجارة الدولية والتدريب ومكافحة مثل التجاربة وتسهيل الجمارك.

الى ذلك، فقد تركز موضوع القمة الإقليمية الأولى للاتحاد العالمي للغرف التجارية في أوروبا وآسيا على موضوع "نهج تعاوني للعمل المناخي"، وذلك بغية توفير المعلومات حول آخر التطورات في مجال تغير المناخ وزيادة الوعي بالممارسات التي تنفذها الغرف ومجتمع الأعمال استجابة لاعتبارات المخاطر المناخية، بما في ذلك خطط الاستثمار واستراتيجيات الشركات والمسؤوليات الاجتماعية للشركات. كذلك جرى على هامش أعمال مجلس إدارة غرفة التجارة الدولية والقمة الإقليمية الأولى للاتحاد العالمي للغرف التجارية في أوروبا واسيا، عقد لقاءات بين المديرين التخيين للغرف ووفود الأعمال من مختلف دول المنطقة، بالإضافة إلى ترتيب اجتماعات بين الشركات.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

Khaled Hanafi Meets John Denton in Istanbul: ICC Emergency Initiative to Support Lebanon and Palestine Due To the Current Situation



The Secretary General of the Union of Arab Chambers and member of the Board of Directors of the Federation of World Chambers of Commerce, Dr. Khaled Hanafi, met with the Director General of the International Chamber of Commerce John Denton, during his participation in the activities of the Board of Directors of the International Chamber of Commerce and the first regional summit of the World Federation of Chambers of Commerce in Europe and Asia on 14 and 15 October 2024 in Istanbul, Turkey. During the meeting, they reviewed the mechanisms of coordination and cooperation between the Union of Arab Chambers and the International Chamber of Commerce, in order to serve common interests. The Secretary General of the Federation, Dr. Khaled Hanafi, has proposed a set of joint projects through which the International Chamber of Commerce can help Arab countries that suffer from exceptional economic and social conditions.

The Secretary General of the Union revealed the readiness of the International Chamber of Commerce to launch an initiative in order to provide emergency assistance to both the private sector in Lebanon represented by the Federation of Chambers of Commerce, Industry and Agriculture, and the private sector in Palestine represented by the Federation of Chambers of Commerce, Industry and Agriculture, in light of the current situation in these two countries, by raising the necessary funds through international financing funds, especially the World Bank. The initiative will be in direct coordination with the International Chamber of Commerce, which represents the international private sector, with the private sectors in Lebanon and Palestine.

The Secretary-General of the Federation, Dr. Khaled Hanafi, welcomed the initiative and expressed the Union's full desire to cooperate with the International Chamber of Commerce for the success of this initiative, through coordination and communication



with the Federation of Lebanese Chambers and the Federation of Palestinian Chambers, in a way that helps mitigate the effects and repercussions of the current economic, social and humanitarian conditions. The International Chamber of Commerce (ICC) is a global organization that represents companies, speaks on their behalf, defends their interests, and is the sole spokesperson for companies recognized by international institutions. It was established in 1919, to create a global organization in which all business owners are represented to defend their interests and represent them before governments and international institutions. The Chamber currently has associate members representing millions of companies from more than 120 countries around the world. It has national representative bodies in more than 90 member countries of the Chamber. ICC has three main activities – rule-making, arbitration, and policy – and provides essential services such as ICC arbitration, training, combating commercial crime, and customs facilitation.

In addition, the theme of the first World Chambers Federation Regional Summit in Europe and Asia focused on the topic of "A Collaborative Approach to Climate Action", with the aim of providing information on the latest developments in climate change and raising awareness of the practices implemented by the Chambers and the business community in response to climate risk considerations, including investment plans, corporate strategies, and corporate social responsibilities.

On the sidelines of the ICC Board of Directors and the first regional summit of the World Federation of Chambers of Commerce in Europe and Asia, meetings were held between the executive directors of the chambers and business delegations from various countries of the region, in addition to arranging meetings between companies.

Source (Union of Arab Chambers)